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Název projektu:  Komunitní plánování sociálních služeb na Otrokovicku 

Registrační číslo:  CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006592 

Název aktivity:   Setkání pracovní skupiny OOSPJ + OvK a Nezaměstnaní  

Termín konání: 05.06.2018, 12:30 h, Otrokovice, budova č. 2, zasedací místnost č. 225. 

 

Kamil Hric –Město Otrokovice-  Je potřeba řešit nastavení a fungování seďárny. V loňském provozu 

byl zaznamenán  výskyt obtíží.  

V rámci projektu Pilotní ověření sociálního bydlení všichni bydlí spokojeně. Zbývají 3 byty, které jsme 

v projektu přislíbili obsadit. Doufá, že brzo dojde k obsazení těchto bytů. 

paní Lorenzová, paní Skácelová - Úřad práce – Zatím všechno funguje. Zatím žádný větší problém. 

Aleš Jaroš - Charita Otrokovice – Obsazenost služeb je taková, že je pořád nějaké volné místo. 

Pohybuje se to kolem 3-4 míst. Je to tak, že někteří klienti nezvládají pravidla, tak si pobudou venku.  

Chtěli se zapojit do výzvy na rekonstrukci azylového domu. Chtěli na sestavení dokumentace použít 

firmu, ale je to zadrhnuté na tom, že ministerstvo pro místní rozvoj na výzvu snížilo peníze. Je tam 

vstupní investice 150- 200 tisíc korun.  

Co se týká dluhového poradenství, tak to funguje dobře, budou mít novou kancelář na Baťově 

v prostorách TEHOSu.  

Byli na konferenci Armády spásy v Praze. Mnohdy se tady vyskytuje (v tisku, rádiu, u politické 

reprezentace) negativní přístup k bezdomovcům. Tyto články šíří jenom nenávist, ale ne konstruktivní 

řešení. Chtělo by to informovat veřejnost, aby to nebylo jenom jednostranné a nešířila se pouze 

negativa, ale řešily se i informace o „dobrých“ bezdomovcích. Negativa k bezdomovcům je politická 

hra. Zvažují zlepšení obrazu osob bez přístřeší tím, že je budou více posílat na úklid. Například na 

mobilu existuje aplikace, na kterou lidé vyfotí venku nepořádek, toto zaznamená služba, která přijede 

a nečistotu uklidí. Takto to funguje v Kladně a je to jedna z možných cest.  

Vladimír Kaška – Společnost Podané ruce – Centrum komplexní péče pro hráče prošlo certifikací 

odborné způsobilosti, jsou v souladu s národní strategií, tudíž na to dostávají peníze z rady vlády. 

Obecně zaznamenal, že (možná z nedostatku klientů) dost často si některé služby přiregistrovávají 

osoby se závislostí. Tyto služby ale nejsou v souladu s národní strategií a kvalita služeb není 

kontrolována. Například služby, co dělají odborné sociální poradenství, si registrují klienty se závislostí 

na hraní. Díky tomu se se svou službou nemají možnost dostat do krajského akčního plánu, protože 

se řekne, že ta služba tam už existuje (i když není certifikovaná radou vlády).  

Ondřej Mikulášek – Společnost Podané ruce – V současnosti mají v terénním programu dva a půl 

úvazku v přímé práci. Teď sledují strmý nárůst výměn. Mají klientku, co mění tisíc kusů každý měsíc 

od března. Mají další klienty, kteří pravidelně mění 100 - 200 sad měsíčně. To, že poskočilo množství 

výměn, je ukazatel, že je to dostalo mezi cílovou skupinu. Na druhou stranu to leze hodně do peněz.  
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Projekt “Aby se svoboda nestala celou“ je zaměřený na lidi, kteří se vrátili z výkonu trestu. Díky 

projektu jsou schopni lidem zajistit např. obnovení řidičského průkazu (pokud jim byl odebrán) Pokud 

bude možnost představit tento projekt na úřadu práce, jsou tomu otevřeni. 

Květoslava Horáková – byla snaha zapojit potřebné služby do rozvojových plánů. Město řeší hlavně 

pobytové služby a terénní služby (PS), proto tyto služby mají prioritu. U rozvojových plánů je velká 

konkurence a zdaleka ne všechny potřebné služby se dostanou do krajské sítě. Zdražil – Partnerství 

pro duševně nemocné, chystá se akce v Rožnově. A pak přijedou lidé z Holandska do Otrokovic. 

Snažíme se dokončit koncepci komplexní sítě služeb pro osoby s duševním onemocněním.  

 

 SWOT analýza: 

Příležitosti 

- Služby pro cílovou skupinu budou mít politickou podporu 

- Najde se budova a organizace pro „chudobinec“ 

- Nové inovativní projekty (sociální služby a sociální bydlení)  

- Zapojení osob z cílové skupiny do projektu na podporu zaměstnanosti „a návratu do 

společnosti“ 

- Zvýšení povědomí veřejnosti o veřejné službě 

- Rozšiřování kapacity sociálních služeb 

- Dobré nastavení pravidel seďárny 

 

Hrozby  

- Negativní nastavení politických stran k sociálním problémům a k CS 

- Nezvýšení finanční podpory  

- Vysokoprahové zařazování rozvojových záměrů do krajské sítě sociálních služeb 

- Zrušení N. nesprávné nastavení pravidel seďárny 

- Terén bez auta (Dacia zrezla)  

 

Další témata diskuse 

Hric – je jedno kde bezdomovci jsou, všude kam přijdou, tam vadí.  

Zuzana Polame – bezdomovci na veřejnosti nechodí pouze „na malou“ ale i „na velkou“ 

Květoslava Horáková – veřejností byl zaznamenán problém s bezdomovci v parku na Baťově, zdržují 

se tam v partě a vykonávají potřebu v křoví (přes silnici před obchodem na  ul. Erbenova). 

Aleš Jaroš – Policie má očividně co říct do problematiky bezdomovectví, bylo by vhodné, aby se její 

zástupci účastnili pracovní skupiny.  

Hric – u policie také záleží na osobnosti/pohledu strážníka na danou situaci 

Další setkání PS OOSPJ + OvK a Nezaměstnaní proběhne dne 18.9.2018. 
 
 
Zapsal: Pavel Vrana 
Otrokovice 05.06.2018 
 


